
HALSNÆS

Nyhedsbrev
April 2023

Læs om 1. maj, Krudtværksfestival, Grundlovsdag, bestyrelsesmøde
og nyt fra landsmødet.

1. Maj på Karl E - sammen med Enhedslisten
Mandag den 1. maj 2023, kl. 8.00 på Karl E i Frederiksværk. Tilmelding senest den 16. april.

Mandag den 1. maj mødes vi til morgenmad og politiske taler og sange, når vi sammen med
Enhedslisten inviterer til rød 1. maj. Kom og få en god formiddag på vores hyggelige stamcafé Karl
E ogmød alle vores gode åndsfæller på venstrefløjen.

Årets talere bliver Marianne Bigum, der sidder i Folketinget for SF, Oluf Prien, der sidder i byrådet
i Halsnæs Kommune for SF og Thue Lundgaard, der sidder i byrådet for Enhedslisten og som også
var kandidat ved seneste folketingsvalg.

Du kan tilmelde dig til Anita. Dumå gerne tage en ven, kollega eller familiemedlemmed, selv om de
ikke er medlemmer. Det koster 50 kr. pr. person.
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Krudtværksfestival - Kom og vær med!
Lørdag den 6. maj 2023, fra 8 til 16.30.

I år er der atter Krudtværksfestival og ud over godmusik og hygge, er det også en oplagt mulighed
for at møde alle de mennesker der bor her i kommunen. Vores aktivistgruppe mødes for at lægge
planer den 26. april kl. 17.00.

På Krudtværksfestivallen skal vi snakke, drikke kaffe og vise vores røde campingvogn frem. Det er
super hyggeligt og det kræver ingen erfaring. Hvis du går og tænker på at blive lidt mere aktiv i SF,
er dette en oplagt mulighed! Kom og værmed et par timer til en hyggelig dagmed kammeraterne.

Har du lyst til at være med, så skriv til Anita allerede i dag. Vil du gerne væremed til at planlægge
eller se hvad aktivistgruppen er for en størrelse, så er du velkommen. Skriv til Maria på
maria@thorn.one og hørmere.

Grundlovsdag
Mandag den 5. juni, kl. 14.00 i Anitas have.

På grundlovsdagmødes vi hjemme i haven hos Anita og Peter. Der er kaffe og kage på programmet
krydret af en sang eller to og nogle bevingede ord om demokratiets velsignelser. Vi håber alle
SF’ere har lyst til at væremed.

Tilmeld dig til Anita senest den 29. maj.

Bestyrelsesmøde
Bestyrelsesmøde torsdag den 30. marts kl. 17.30

Den 30. marts holdt bestyrelsen atter møde. Der var et par afbud ogmeget af mødet gik med god
snak frem og tilbage over bordet. Dog er der et par pointer at fremhæve.

● Aktivistgruppen planlægger til 1. maj. De mødes den 26. april kl. 17.00 hos Maria i
Hundested.

● Årshjulet blev tjekket igennem. Det er et godt udgangspunkt for vores arbejde. Årshjulet
skal på hjemmesiden og løbende opdateres.

● Grundlovsdag skal fejres. Anita og Peter vil gerne lægge have til.
● Der er landsmøde den 1. og 2. april i Kolding. Vores delegerede er: Anita, Anne-Marie, Olaf

ogMette.
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Landsmøde med fagforeningsbosser og god stemning
Af Anne-Marie Storm Pedersen

2023 varmit første landsmøde i SF. Og jeg havde glædet mig! Lørdag kl. 10.00 var delegationen fra
Halsnæs på plads ved et af de lange borde i den store konferencesal på Comwell i Kolding. Vi
havde kaffe, grøntsager og håndarbejde klar til enmeget lang dag.

Først på talerstolen var vores formand Pia Olsen Dyhr. Hun holdt en fantastisk tale. Talen
handlede om SF som konstruktivt oppositionsparti til en regering, der efter vores mening er trådt
et langt skridt til højre for midten. Pia talte om klima og natur, sikkerhed og forsvar og samarbejde.
Hun talte også om ulighed og ret til et værdigt liv. Det var klart en anbefalelsesværdig tale.

Efter Pia kom en hel perlerække af fagforeningsforpersoner. Jeg var særligt imponeret over
HenningOvergaard, formanden for 3F ogMona Strib, formand for FOA. Begge talte varmt for
behovet for at sikre alle i vores samfund et godt og værdigt liv, rimelige lønvilkår og rettigheder.
Under alle fagforeningstalerne var truslen imod den danskemodel også et tema.
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Først på eftermiddagen var der taler fra de delegerede. Det var en god og spændende debat. Jeg
blev overrasket da jeg i medierne læste, at enmulig folkeafstemning om store bededag var et stort
tema, for selv oplevede jeg, at aftalen indgået med den israelske våbenleverandør Elbit om køb af
et missilforsvarssystem og en lidt lokal diskussion om kunstige øer ud for Hvidovre fyldte ret
meget mere.

Efter debatten om vores politiske udtalelse havde vi en debat om vores valgprogram til Europa
Parlamentet til næste år. VoresmangeårigemedlemMargrete Auken har besluttet ikke at stille op
igen (jeg bliver stadig helt trist når jeg skriver det nu. Hun har jo været en institution i SF i hele mit
liv!). Debatten blev indledt og afsluttet af Kira Peter-Hansen, vores unge spire i Parlamentet.

Aftenens fest var fornøjelig og en god lejlighed til at komme til at tale med nye ansigter. Desværre
var jeg så utrolig træt, at jeg ikke holdt længere end til kl. 22.30.

Søndag var langt mere organisatorisk og der var en lang række afstemninger. Der blev dog også tid
til at uddele SF’s ligestillingspris, Ebba Strange-prisen, der i år gik til tidligeremedlem af
Folketinget for SF HalimeOguz.

Jeg er virkelig glad for, at jeg fik lov til at deltage. Jeg håber, at jeg får lov til at tagemed en anden
gang!


